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Vragen van het lid Dibi (GroenLinks)
aan de ministers van Landbouw,
Natuur en Voedselkwaliteit en van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer over de
aankoop van landbouwgrond voor
natuur. (Ingezonden 4 november
2009)

1
Kent u het bericht «Grotere rol voor
boer in natuur»?1

2
Hoe wilt u de betrokkenheid van
boeren bij het natuurbeleid vergroten
gezien het zeer geringe succes van
bijvoorbeeld de Subsidieregeling
Agrarisch Natuurbeheer (SAN)?

3
Deelt u de mening dat het betrekken
van boeren bij de totstandkoming van
de Ecologische Hoofdstructuur (EHS)
niet mag resulteren in een naar
beneden bijgestelde doelstelling,
zowel wat betreft kwaliteit als
kwantiteit voor de EHS? Zo nee,
waarom niet?

4
Wat is uw reactie op het voorstel van
het Kamerlid Atsma (CDA) om geen
nieuwe grond meer te verwerven
voor de EHS, maar slechts boeren te
betalen om van hun land gebruik te
mogen maken?

5
Waarom pleit u voor een grotere rol
van boeren bij het tot stand komen

van de EHS, terwijl tot op heden
vooral de grote natuurorganisaties
succesvol zijn bij het voldoen aan de
doelstellingen? Zou u juist hen
niet moeten stimuleren om deze
succesvolle trein door te laten rijden?

6
In hoeverre is er een relatie
tussen het kabinetsbeleid om
landbouwgrond om te zetten in
natuur en het pleidooi van minister
Cramer tijdens het congres van de
Club van Rome om te komen tot
een sterke vermindering van de
vleesconsumptie? Is het de bedoeling
om met name landbouwgrond te
ontrekken aan de intensieve
dierhouderij? Zo nee, waarom niet?

1 Trouw, 12 oktober 2009
http://www.trouw.nl/groen/nieuws/natuur/
article2886115.ece/_Grotere_rol_voor_
boer_in_natuur_.html

Antwoord

Antwoord van minister Verburg
(Landbouw, Natuur en
Voedselkwaliteit), mede namens de
minister van Volkshuisvesting,
Ruimtelijke Ordening en Milieubeheer
(ontvangen 18 december 2009)

1
Ja.

2
Onlangs heb ik samen met LTO het
manifest «Natuurlijk lukt het»
gepresenteerd, waarin ik boeren,
beleidsmakers en bestuurders oproep

om te laten zien dat er meer nodig is
dan regels en geld, namelijk een
cultuuromslag in het denken over
agrarisch natuurbeheer en de plaats
van de boer daarin. Daarnaast
probeer ik samen met
medeoverheden ook om de
bestaande instrumenten te
verbeteren.
Met het nieuwe subsidiestelsel voor
Natuur- en Landschapsbeheer
worden de minimale eisen uit Brussel
gehanteerd en worden agrariërs door
provinciale gebiedscoördinatoren
optimaal ondersteund bij het
aanvragen van subsidie, en hebben
zij een duidelijk aanspreekpunt die
met hen mee kan denken. Door een
vereenvoudigd en modern (digitaal)
aanvraagproces worden de
administratieve- en uitvoeringslasten
verminderd en daarmee agrarisch
natuurbeheer een stuk aantrekkelijker.
Tenslotte zijn in het kader van de
Health Check GLB extra middelen ter
beschikking gekomen ten behoeve
van het agrarisch natuurbeheer.

3
Ja.

4
Het is mijn streven om boeren zoveel
mogelijk in te zetten om via het
agrarisch natuurbeheer en het
particulier natuurbeheer de EHS te
realiseren. In die gevallen hoeft dan
ook geen grond voor natuur te
worden verworven. Waar agrarisch of
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particulier natuurbeheer niet mogelijk
is, blijft verwerving de beste optie.

5
Voor het natuurbeleid en het
biodiversiteitbeleid vormen de EHS
en Natura 2000 een sterk concept.
Door boeren een belangrijke rol te
geven bij het realiseren van de EHS,
zal het maatschappelijk draagvlak
enorm toenemen. Boeren willen
graag hieraan bijdragen en zijn
daartoe ook in staat. Op dit moment
wordt door alle betrokken partijen
hard gewerkt aan een forse stimulans
om natuur door boeren en
particulieren te laten realiseren. Dit is
het resultaat van de Verklaring van
Linschoten, waarin boeren,
particulieren en terreinbeherende
organisaties gezamenlijk voorstellen
hebben gepresenteerd die een forse
impuls moeten geven aan het
natuurbeheer door boeren en
particulieren. Ik heb u bij mijn brief
van 12 juni 2009 daarover
geïnformeerd (TK, 2008–2009, 30 825,
nr. 31). Door alleen de grote
natuurorganisaties een rol te geven
bij de EHS zal het draagvlak voor
natuur beperkt blijven.

6
Het kabinetsbeleid in Nederland is er
op gericht om gronden met een
agrarische hoofdfunctie in te zetten
om natuurdoelen te realiseren.
Minister Cramer heeft gepleit voor
een op mondiaal niveau efficiënter
gebruik van bestaande
landbouwgronden zodat geen
onnodige uitbreiding van het
landbouwareaal hoeft plaats te
vinden.
Wat betreft vleesconsumptie richt het
kabinet zich op een verandering van
het Nederlandse dieet in een richting
die de milieudruk, hier en elders, doet
afnemen.
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